
NOTATKA
z posiedzenia Komisji Nauki, Edukacji i Sportu

Data posiedzenia: 29 kwietnia 2011 r.

Nr posiedzenia: 108

Posiedzeniu przewodniczył: senator  – przewodniczący Kazimierz Wiatr

Porządek posiedzenia: 1. Rozpatrzenie ustawy o systemie informacji oświatowej (druk senacki nr 1185 ,
druki sejmowe nr 3628, 3893, 3893-A ).

W posiedzeniu uczestniczyli: − senatorowie członkowie komisji: Józef Bergier, Ryszard Górecki, Zbigniew
Szaleniec, Piotr Wach, Kazimierz Wiatr,

− zaproszeni goście:
− Ministerstwo Edukacji Narodowej:

− minister Katarzyna Hall,
− sekretarz stanu  Krystyna Szumilas,
− referent prawny w Departamencie Prawnym Katarzyna Szłyk,

− Centrum Informatyczne Edukacji:
− dyrektor Marek Charążka,
− konsultant Marcin Wiktorzak,

− Główny Inspektorat Ochrony Danych Osobowych:
− z-ca generalnego inspektora Andrzej Lewiński.

− przedstawiciel Biura Legislacyjnego Danuta Drypa.

Przebieg posiedzenia:
Ad. 1 Ustawę przedstawiła minister edukacji narodowej Katarzyna Hall. Wyjaśniła, że ustawa ma

zastąpić dotychczas funkcjonującą ustawę o tej samej nazwie. Zwróciła uwagę na fakt, że system
informacji oświatowej funkcjonujący na podstawie dotychczasowej ustawy ma wiele wad. Jest on
zarówno pracochłonny, jak też czasochłonny, jeżeli chodzi o zbieranie danych, a jednocześnie nie
dostarcza aktualnych informacji. Podkreśliła, że nowa ustawa będzie pozwalała na zbieranie
danych nie sprzed roku, ale sprzed tygodnia. Będzie to sprzyjało lepszemu planowaniu
i oszczędniejszemu wydatkowaniu środków finansowych. Minister K.Hall wyjaśniła pnadto, że
nowy system będzie zawierał nie tylko mechanizm zbierania danych, ale też pewne moduły
analityczne, które pozwolą na pomoc w zarządzaniu oświatą na różnych szczeblach, tj. na szczeblu
organów prowadzących szkoły, jednostek samorządu terytorialnego, na szczeblu różnych służb
publicznych, w tym Ministerstwa Edukacji Narodowej. Zaznaczyła, że będzie to duża pomoc
w zarządzaniu edukacją oraz  w tworzeniu lokalnych polityk edukacyjnych.
Przedstawiciel Głównego Inspektoratu Ochrony Danych Osobowych wyraził akceptującą opinię
o ustawie. Poinformował, że najpoważniejsze zastrzeżenia, które zgłoszono do ustawy, zostały już
wyjaśnione w trakcie prac podkomisji w Sejmie. Dodał, że GIODO nie przedstawia żadnych uwag
ani zastrzeżeń do rozpatrywanej ustawy.
Przedstawicielka Biura Legislacyjnego zaproponowała szereg uwag o charakterze redakcyjnym
i doprecyzowującym.
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Senatorowie zgłosili pytania do przedstawiciela rządu dotyczące m.in. systemu zabezpieczeń
odnośnie ochrony danych osobowych, dużej szczegółowości zbieranych danych, dostępu systemu
do celów badawczych.
Minister Hall odpowiadając na pytania senatorów podkreśliła, że system będzie miał wszystkie
nowoczesne zabezpieczenia, a uprawnienia do korzystania z konkretnych danych osobowych będą
mieli tylko ci, którzy już dziś je posiadają.
Senator Kazimierz Wiatr zgłosił wniosek o wprowadzenie poprawek zaproponowanych przez Biuro
Legislacyjne, ale poprawki nie zostały przyjęte przez komisję.
Wobec odrzucenia poprawek do ustawy, senator Kazimierz Wiatr zgłosił wniosek o przyjęcie
ustawy bez poprawek.
Komisja przyjęła przedstawiony wniosek.
Na sprawozdawcę komisji na posiedzenie Senatu wybrano senatora Zbigniewa Szaleńca.

Konkluzja: Komisja wnosi o przyjęcie ustawy bez poprawek (druk senacki nr 1185B ).

W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące działalność lobbingową.

Sporządzono w Biurze Prac Senackich


